
Областна администрация Ловеч 

„Областен кризисен щаб по здравеопазване“ 

 

П Р О Т О К О Л 

 

от заседание на Областен кризисен щаб по здравеопазване към Областна 

администрация – Ловеч 

 

Днес, 09.03.2020 г. от 11.00 часа в зала 101 на Областна администрация Ловеч, се 

проведе заседание на Областен кризисен щаб по здравеопазване, съгласно Заповед № 

РД-07-13/26.02.2020 г. на Областен управител на област Ловеч. Заседанието се води от  

г-жа Ваня Събчева – областен управител на област Ловеч и председател на щаба. 

Присъстваха следните членове:  

1. Бойко Пъдарски – зам. областен управител на област Ловеч и зам.председател на 

щаба; 

2. Д-р Анета Винева – директор на РЗИ – Ловеч и секретар на щаба; 

3.     Нели Митева – директор дирекция АКРРДС в ОА – Ловеч; 

4.     Христо Христов – директор на ТД на ДАНС – Ловеч; 

5.   Ст. комисар Милен Маринов – директор на ОД на МВР – Ловеч; 

6.   Комисар Владимир Кацарски – директор на РДПБЗН – Ловеч; 

7.   Д-р Антонио Маринов – директор на РЗОК – Ловеч; 

8.   Д-р Велислав Тодоров – председател на Български лекарски съюз – Ловеч; 

9.   Еленко Начев – началник на РУО – Ловеч; 

10.   Д-р Румяна Нановска – изп. директор на  МБАЛ „Проф. д-р Параскев Стоянов“ –

Ловеч; 

11. Илияна Костова – управител на МБАЛ Кардиолайф – Ловеч; 

12. Д-р Пенко Бамбов – управител на МБАЛ – Троян; 

13. Д-р Цветомила Дудевска – управител на „СБАЛББ – Троян“ ЕООД; 

14. Д-р Невелина Ганева – управител МБАЛ „Д-р Ангел Пешев“ – Тетевен; 

15. Д-р Галя Стоянова – зам. управител на МБАЛ – Луковит. 

 

Присъстваха още: 

Д-р Силвия Моева, зам. директор на ЦСМП –Ловеч; Д-р Сийка Иванова, директор на 

дирекция НЗБ в „Регионална здравна инспекция“ – Ловеч; д-р Росен Федерчев, директор 

на ОДБХ – Ловеч; кметове, зам. кметове и представители на общини; служители на ОА 

Ловеч, медии. 

Г-жа Ваня Събчева, областен управител на област Ловеч и председател на Областния 

кризисен щаб по здравеопазване приветства всички с добре дошли и каза, че заседанието 

е свикано във връзка с изпълнение на препоръки от Националния оперативния щаб за 

предприемане на действия по прилагането на мерки за ограничаване на Коронавирус 

инфекцията в Република България и проведено извънредно заседание на Министерски 

съвет, както и издадени две заповеди на Министъра на здравеопазването. 

 

Заседанието премина при следния дневен ред: 

 

1. Представяне на актуалната информация от РЗИ-Ловеч за обстановка към момента;  

2. Готовност на лечебните заведения за осигуряване на леглови резерв и организация 

на медицинския персонал; 

3. Вземане на решения, съгласно Заповед № РД-01-117/08.03.2020 г. на Министъра на 

здравеопазването; 

4. Други. 

 Дневния ред беше приет единодушно от членовете на комисията. 
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По точка 1 от дневния ред г-жа Събчева даде думата на д-р Анета Винева – директор на 

„Регионална здравна инспекция“ – Ловеч да запознае присъстващите с 

епидемиологичната обстановка по отношение на Коронавирус инфекцията. 

 

Д-р Анета Винева каза, че към момента от дата 26.02.2020 г. след влизане в сила на 

първата заповед на министъра на здравеопазването, за граничен контрол и наблюдение 

на лица пристигащи от Китай, в последствие от Италия до 08.03.2020 г. са 70 лица с 

посочен адрес на постоянно пребиваване в област Ловеч. 70 лица са поставени под 

домашна карантина, наблюдавани лица от РЗИ 4, които нямат общопрактикуващ лекар. 

Всички останали под домашна карантина са съобщени в рамките на същия ден на 

общопрактикуващите лекари за наблюдение на тяхното здравословно състояние. До тази 

сутрин от тези 70, които са под наблюдение 20 са напуснали страната. Брой 

хоспитализирани с оплаквания, 1 още на граничен контрол и е приет във ВМА, който е с 

отрицателни тестове, изписан в добро състояние, но продължава карантината и един 

който е хоспитализиран в инфекциозно отделение на МБАЛ-Ловеч, също завърнал се от 

Италия и развил симптоматика на грип, на който първата проба е отрицателна. Тази 

сутрин отново му е взета проба и е организирано изпращането и. Брой взети проби от 

хоспитализирани лица с неуточнена вирусна пневмония 4, които проби са отрицателни. 

На 10 март приключва карантината на 18 деца и преподаватели от Механотехникума, 

завърнали се от Италия. 

Тя добави, че чрез РЗИ Ловеч са предоставени на МБАЛ-Ловеч и ЦСМП-Ловеч  

предпазни костюми, обувки, маски, шлем и защитни ръкавици. Тя подчерта, че при 

случай на настаняване на по-голям брой болни от Коронавирус, специалистите с които 

разполага областта са: 5 специалисти по инфекциозни болести, и още един в Тетевен, 

който е педиатър, с втора специалност инфекциозни болести, 10 специалиста по 

белодробни болести, по вътрешни болести 33-ма.  Д-р Винева каза, че по отношение на 

заболелите от грипен вирус тип б, за периода от 02 до 08 март, заболеваемостта е 129, 5 

на 10 000, което е стойност далеч по-ниско от определената епидемична за Ловеч. 

 

По точка 2 от дневния ред г-жа Събчева даде думата на управителите на болничните 

заведения на територията на Област Ловеч да докладват възможността за осигуряване на 

леглови резерв и организация на медицинския персонал при възникване на Коронавирус. 

 

Управителите на лечебните заведения се изказаха, че спазват всички инструкции, 

които са получени от РЗИ Ловеч, разработени са и планове за действие. Те информираха, 

че имат готовност за реакция, оборудвани са и разполагат със защитни предпазни 

средства – специални костюми, маски, ръкавици, престилки, шапки, но не всички обаче 

са според изискванията и няма да стигнат за голям период от време.  Персоналът е минал 

инструктаж, но имат притеснения, че при възникване на евентуална ситуация ще има 

недостиг на специалисти. От изказванията стана ясно, че само в три болници на 

територията на областта има възможност да се осигури настаняване на евентуално 

заболели, според въведените изисквания като това са: МБАЛ-Ловеч, „СБАЛББ – Троян“ 

ЕООД и МБАЛ – Луковит /след преструктуриране на детско отделение/. 

 

По точка 3 от дневния ред г-жа Събчева предложи да се вземат следните решения: 

1. Преустановяват се посещенията на културни мероприятия, в т.ч кина; 

2. Спортните мероприятия да се провеждат без публика; 

3. Забранява се провеждането на всякакви масови мероприятия, в които участват 

деца; 

4. Остават в сила въведените противоепидемични мерки, във връзка с обявената 

грипна епидемия в цялата страна. Преустановяват се училищните събития, 
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пътувания, екскурзии и посещения на обекти, извън учебните заведения на 

територията на цялата страна. Отлагат се и планираните състезания и олимпиади, 

няма да се осъществяват квалификации и обучения на преподавателите до 

разрешение за провеждане на масови мероприятия на Националния оперативен 

щаб. 

Всички единодушно приеха гореспоменатите решения. 

 

Г-жа Събчева каза, че от РЗИ са подготвени допълнителни препоръчителни мерки, 

които може също да се вземат като решения, и даде думата на д-р Винева да ги 

представи. 

Д-р Винева обясни, че в Заповедта на министъра императивно са разпоредени мерки, 

които ние като щаб въвеждаме считано от 09.03.2020 г., но специалистите от РЗИ смятат, 

че е необходимо да се препоръчат още няколко неща които са важни, а именно: 

1. Да се въведат допълнителни мерки за почистване и дезинфекция в детските 

заведения, строг филтър и недопускане на болни служители и деца; 

2. Да се въведат ограничителни мерки за посещения в Домовете за стари хора, 

домове за лица с увреждания и социални услуги предоставящи резидентен тип 

грижи, както и да се засили дезинфекционния режим в тях; 

3. Всички институции с посещаване на  голям брой хора да въведат мерки за 

дезинфекция на повърхности, брави, санитарно-битови помещения с честота по-

голяма от обичайната; 

4. Чрез Службите по трудова медицина, регистрирани на територията на област 

Ловеч да се разпространяват препоръките на Световната здравна организация за 

работодатели с информационни материали /плакати/; 

5. В местата за хранене и развлечения, препоръчваме снабдяване с достатъчно 

количество дезинфектант и засилване дезинфекцията в работните помещенията, 

помещения за хранене и санитарно-битовите такива. Препоръчва се да не се 

провеждат масови мероприятия в тях; 

6. Препоръчва се извършване на дезинфекция на градския транспорт в Ловеч; 

7. В администрации, банкови клонове, клиентски офиси да се осигури достъп на 

клиентите до места където могат да си измият ръцете с вода и сапун. 

Д-р Винева предложи тези препоръки да се допълнят към решенията ако са съгласни 

членовете на Щаба. 

Всички единодушно се съгласиха да бъдат взети посочените мерки като решение, като 

препоръчителни, допълнителни такива. 

 

Д-р Винева допълни, относно питания от лечебни заведения за предоставяне на 

допълнително лични предпазни средства, като обясни че РЗИ не разполага с такъв 

резерв, който да бъде раздаван в момента на лечебните заведения, на 

общопрактикуващите лекари, институции и др. Тя информира, че правителството взима 

решения и мерки в тази насока, възможно в най-кратък срок да бъдат произведени 

такива лични предпазни средства. 

 

Г-жа Събчева даде думата на кметовете и представителите на общините, които 

запознаха присъстващите с предприетите мерки за ограничаване разпространението на 

Коронавирус. Стана ясно, че след провеждане на Общински кризисни щабове на места 

вече има издадени заповеди с конкретни мерки, а за другите се очаква тяхното издаване 

по-късно през деня.  

 

Навсякъде са препоръчани марки за засилване на дезинфекцията, особено в детските 

заведения и публичните сгради. Г-жа Маринова призова гражданите да използват 

електронните услуги на всички териториални структури и общински администрации. 
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 Г-н Грънчаров направи предложение с цел превенция да се направи искане, чрез 

МКВПМС да се отпуснат средства за закупуване на апарати за дезинфекция за големи 

помещения, където има струпване на повече хора.  

 

Ст. комисар Милен Маринов каза, че са получили заповедта на министъра на 

здравеопазването и са направили необходимата организация, но добави, че в ОД на МВР 

не разполагат с лични предпазни средства, а това че ги няма и в търговската мрежа е още 

по притеснително и няма как да си ги набавят. Направена е връзка с аптечното 

поделение, което е към военна болница Плевен, да се види те с какво разполагат. Ст. 

комисар Маринов апелира и чрез медиите да се уведомят хората да няма струпване в 

секторите „Пътна полиция“ и „БДС“, да се ходи само при крайна необходимост. 

 

Г-жа Моева каза, че напрежението сред населението ескалира, всички звънят на 112 с 

обаждания за грипоподобни симптоми. Проблемът, който ще излезе е това, че сега 

всички ще тръгнат и ние не знаем кого ще докарваме и кого не. Вече и персонала го е 

страх да работи, така че е необходимо, чрез медии, институции да се даде спокойствие 

на хората, защото всички вече са със симптоми, след като обявиха случаите с болни от 

Коронавирус. 

 

Г-н Христов от БНР попита за една конкретна мярка за учениците, а именно удължаване 

на ваканцията им като превантивна мярка, тъй като Ловеч е между двете области с 

Коронавирус. 

 

Г-жа Събчева даде думата на г-н Еленко Начев, който заяви че поддържа връзка със 

всички директори на образователните институции, детски градини и пр., като са 

разпоредени мерките наложени от министъра на здравеопазването. В тези училища 

където се обучават ученици от засегнатите области е разпоредено да не се допускат до 

23 март 2020 г. Относно удължаване на ваканцията се очаква решение на национален 

мащаб, но на този етап учениците ще бъдат на училище в четвъртък, без тези ученици от 

съседните Плевенска и Габровска област.  

 

Д-р Велислав Тодоров, председател на Български лекарски съюз – Ловеч, направи 

предложение да се помисли как да се ограничи достъпа до питейни заведения на 

ученици по време на обявена грипна епидемия.  

 

Г-жа Събчева се обърна към всички за поддържането на непрекъсната комуникация и 

координация и при наличието и на най-малки съмнения за вируса да има своевременна 

осведоменост между всички институции. 

 

По точка 4 от дневния ред не постъпиха предложения. 

 

След изчерпване на дневния ред г-жа Ваня Събчева закри заседанието, като благодари на 

присъстващите и им пожела лека работа! 

 

 

Председател:………………………….. 

                     / Ваня Събчева, Областен управител на област Ловеч/ 

 

 

Протоколирал:…………………………. 

                      / Василка Христова, старши експерт в дирекция АКРРДС/ 

 


